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Mødedato: 07. december 2023 kl. 13.00-15.00 
Mødested: A302, 1483-556 inspiratorium 
Mødeemne: Møde i uddannelsesnævnet for uddannelsesvidenskab 
 
 
VIP: Kristina Mariager-Anderson (SN-repræsentant, forperson), Hanne Knudsen, Jens 
Erik Kristensen Jette Kofoed.  
Studerende: Mathias Wittenkamp Mortensen, Julie Lundahl Sørensen, Karoline 
Kramath Nielsen, Lasse Pedersen, Oliver Asmund Bornemann 
Tilforordnede: Pia Bramming (afdelingsleder), Ida Schrøder (VIP), Flemming Georg 
Meier (VIP), Katrine Mygind Bach (AAU), Daniel M. Blaabjerg-Zederkoff (holdundervi-
ser), Maria Solhøj Madsen (VEST) og Emma Alstrup T. Andreasen (Arts Studier - ref.) 
 
Fraværende: Hanne Knudsen, Katrine Mygind Bach, Jette Kofoed, Daniel M. Blaabjerg-
Zederkoff, Ida Schrøder, Julie Lundahl, Karoline Kramath   

   Referat 

 
1. Godkendelse af dagsorden og evt. opfølgning på referat  

UN godkendte dagsorden til dagens møde 
 
2. Beslutningspunkter  
2.2 Mødedato for UN-møde i januar 

Mødeplanen for hele 2024 besluttes først, når det nye UN er trådt til, men der 
skulle besluttes en dato for mødet i januar. UN besluttede, at mødet holdes tirsdag 
d. 16. januar kl. 11-12, hvor de der har mulighed for det, kan deltage og hvor det 
kun vil være presserende beslutningssager der behandles.  
 
Det konstituerende UN-møde bliver mandag d. 5. februar kl. 12:30-14:30. På det 
konstituerende møde i februar besluttes den nye møderække.  
 
Næste skridt: 
UN-sekretæren indkalder til møderne i januar og februar.   

2.1 Kommunikation af ”Learning Lab – For Practice” (Case Competition) 2024 
I 2022 blev Case Competition på DPU desværre aflyst pga. for få tilmeldte. Men In-
stitutledelse og Studienævn ønsker at forsøge igen. På baggrund af dialogmøde 
med de studerende, der trods alt havde tilmeldt sig i 2022, samt en drøftelse i Stu-
dienævnet, er det besluttet at afholde arrangementet i forårssemesteret i stedet. I 
samarbejde med Arts Studier er der derfor planlagt med undervisnings- og eksa-
mensfrie dage for studerende i Emdrup torsdag d. 29. februar og fredag 1. marts, 
så alle reelt har mulighed for at deltage. Arrangementet er forankret i Studienæv-
net, der har nedsat en arbejdsgruppe bestående af uddannelseskonsulent Louise 
Weinreich som projektleder, en VIP og tre studerende. Studienævnet forventer ud-
dannelsesnævnenes opbakning til arrangementet. 
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UN var opmærksomme på, at sådan et arrangement kræver god branding. Der 
vil derfor blive reklameret via Brightspace og på informationsskærmene og via 
DSR og Barens Facebook. Der oprettes ligeledes en hjemmeside med flere infor-
mationer, herunder navne på de deltagende organisationer, efterhånden som 
casene kommer i hus. Dog er der tale om en kort tidsfrist, da arrangementet af-
holdes en måned efter eksamensperioden.  
 
UN drøftede forskellige modeller, og endte med den hvor information om Case 
Competition gives til de studerende en måned inden afholdelse mundtlig på for-
skellige moduler. Underviserne og Louise præsenterer formatet på en undervis-
ningsgang. Forinden præsentationen i undervisningen, skal underviserne klædes 
på af Louise.  
UN ønsker også at invitere en studerende med, som tidligere har deltaget. 
 
De studerende skal informeres mundtligt og skriftligt. UN besluttede, at den skrift-
lige information gives umiddelbart i forlængelse af den mundtlige. Informationen 
formidles på BrightSpace og opslagstavler. 
 
Det blev drøftet at nogle undervisere gerne stiller sig til rådighed sparringspartner, 
Flemming har blandt andet meldt sig. Det afsøges om andre underviser skal ind-
drages.  
 
Næste skridt: 
UN forperson Kristina koordinerer med afdelingsleder om, på hvilke moduler Lou-
ise skal inviteres til at deltage. Kristina videregiver denne information til Louise, 
når det er på plads. Lasse tager kontakt til Jon, som tidligere har været med i 
Case Competition i forhold til hans evt. deltagelse på præsentationerne.   
 

3 Drøftelses- og orienteringspunkter ( 
3.1 Orientering om studienævnets behandling af studieordningen for Bachelorud-

dannelsen i uddannelsesvidenskab 
Studienævnet behandlede tirsdag den 28. november studieordningen for bache-
loruddannelsen i uddannelsesvidenskab og indstillede den til godkendelse i de-
kanatet.  
Afdelingsleder orienterede UN om kommentarer fra studienævnet og fra arbejds-
gruppens møde der blev holdt d. 5. december.  
 
Der har udelukkende været positive tilbagemeldinger på studieordningsarbejdet.  
Der har dog været enkelte kommentarer, som arbejdsgruppen allerede nu har 
indarbejdet. Nogle af kommentarerne gik blandt andet på rammerne for eksa-
men, gruppestørrelse, sidetal mv. Der har også været mindre sproglige rettelser, 
som gerne skulle gøre studieordningen endnu mere forståelig for de studerende. 
 

3.2 Opsamling på semestermøder på BA og KA Uddannelsesvidenskab, E2023 (15 
min) 
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VEST præsenterede de studerendes input ved efterårets semestermøder. UN drøf-
tede inputsene og kom med inspiration til fremtidige handlinger. Maria gennem-
gik hovedpointerne fra semestermøderne afholdt i efteråret. Nogle af tematik-
kerne er: 
- Oplevelser ved at starte på studiet  
- AUs brede tilbud af forskellige former for foreninger 
- Regler: Førsteårsprøve, maksimal studietid, tilmelding til undervisning og eksa-
men 
- Hvad er det, der fylder i studielivet  
- Forskellige faglige udgangspunkter på uddannelsen 
 
Underviserne på efterårs semestrene har fået tilsendt Marias slides, så de er be-
kendte med de studerendes oplevelser med studiet og den kommende eksa-
mensperiode.  
 
UN drøftede om der skulle gøres mere i forhold til, at italesætte foreningslivet i in-
trodagene, så de studerende ved hvor de kan henvende sig, hvis de ønsker at 
være medlem af en forening. Informationen kunne passende ligges på 
BrightSpace. Der findes allerede nu en hjemmeside som de studerende kan 
bruge: https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/campus/studenterfor-
eninger     
 
UN kom også omkring situationen, hvor studerende som læser på kandidaten, 
med en bachelor fra en anden uddannelse, kan have svært ved at indgå i det 
sociale fællesskab, da en større del af de studerende kender hinanden fra ba-
cheloren. På den anden side, udtaler de studerende, at de er glade for den brede 
faglighed, der er på kandidaten.  
 

4 Undervisningsplaner forår 2023 (50 min) 
Nævnet behandlede forårets undervisningsplaner på bacheloruddannelsen i ud-
dannelsesvidenskab. På mødet fremlagde de respektive læsere indledningsvist 
de vigtigste punkter fra de enkelte undervisningsplaner. UN drøftede herefter de 
enkelte kommentarer. UN havde fokus på sammenhæng, overensstemmelse 
med studieordningen og opsætningen af undervisningsplanerne.  
 
Generelle kommentarer fra drøftelserne:  
- UN roste generelt undervisningsplaner for at være fyldestgørende og sammen-

hængende.  
- Der var enkelte bemærkninger om, at det skal sikres at læsemængden stemmer 

overens med ECTS belastning på faget 
- Det blev nævnt, at det er vigtigt at underviserne kommunikerer fagene imellem, 

så der ikke undervises i det samme.  
 
 

 
 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/campus/studenterforeninger
https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/campus/studenterforeninger
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Næste skidt: 
Den VIP-ansvarlige læser skal nu a) sammenfatte egne noter og eventuelle 
kommentarer fra plenumdrøftelsen, b) sende notatet til Kathrine (AAU) og c) 
melde tilbage til modulets koordinator(er). 

 
UN drøfter i foråret, om der er brug for ændringer til processen for UN-behandling 
af undervisningsplanerne. 
 
5 Forslag til kommende møder 
5.1 Forslag til kommende UN-møder 
 
 
Ønsker til kommende punkter: 
Der var ikke nogen ønsker til nye punkter på kommende møder. UN ønsker dog 
fortsat at drøfte nedenstående emner: 
 Studiekultur, herunder semesterfrafald og generelt fremmøde til holdundervis-

ning (skal evt. deles op i mindre emner) 
 Undersøgelse af social og faglig trivsel 
 DPU-festival 
 
UN blev derudover orienteret om, at hvis der fremadrettet skal noget på et UN-
møde, skal der foreligge en sagsfremstilling. 
 

5.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 
Der var ingen forslag til punkter.  

 
6 Meddelelser (10 min) 
6.1 Nyt fra afdelingsleder 

Katrine fortsætter ikke som administrativ medarbejder på instituttet, men fortsæt-
ter som holdunderviser på uddannelsen. Derfor skal der ansættes en ny AAU’er pr. 
1. februar.  
 
Der skal ansættes en ny studieleder i det nye år, da Anna Skyggebjerg har fået 
nyt job.  
 

6.2 Nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 
Lasse kunne fortælle, at de studerende som er kommende nye UN-medlemmer, 
glæder sig til at være med i UN.  
 

6.3 Nyt fra de studerende 
De studerende er ved at planlægge en DPU-festival, som skal afholdes i septem-
ber 2024.  
 

6.4 Nyt fra Vejledning og Studieinformation 
Maria kunne fortælle, at der til januar holdes et oplæg om mundtlige eksamener, 
som skal klæde de studerende på til eksamen.  
  
Der er også afholdt forsinkelsessamtaler med studerende, som er bagud med 
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mere end 30 ECTS. Indkaldelse til samtale er også sendt til studerende som er sy-
gemeldte eller på barsel. Hertil kunne Maria tilføje, at de studerende generelt er 
gode til at booke samtaler, når der er behov for det.    
 
Der afholdes igen Åbent Hus, og det vil igen foregå virtuelt. Planen er at den nye 
for-person eller Kristina og Pia deltager. Kristina skriver den endelige fordeling til 
Simon.  
 

6.5 Nyt fra Arts Studier 
• Nyhedsbrev Arts studier findes på underviserportalen. 
• Orientering om valgresultat 

Der har været fredsvalg for VIP´ere og for de studerende var der kampvalg.  
 
7 Evt. 

 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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